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1. Inleiding 
 
Een leefbare stad is een veilige stad. Vanuit die overtuiging is in het voorjaar van 2016 het Aanvalsplan 
Veiligheid, met de titel ‘Grenzen Stellen, Perspectief Bieden’, gelanceerd. De beschreven aanpak is, met 
enkele accentverschuivingen op basis van nieuwe inzichten, in 2017 voortgezet. Daarbij is telkens 
specifiek gekeken naar het aanpakken van criminaliteit die onze inwoners en ondernemers het meest 
direct raakt. Een veilig(er) Helmond kunnen we alleen samen creëren en de wijze waarop we, samen met 
partners, werken aan onze veiligheid heeft ook in 2017 verder vorm gekregen. Inwoners, ondernemers, 
winkeliers, scholen en woningcorporaties: allemaal dragen ze bij aan een veiligere stad. Binnen dat 
streven krijgt de gemeente steeds meer een centrale positie, maar we zijn ons ervan bewust dat we onze 
doelstellingen alleen met elkaar kunnen bereiken. Net als in veel ander beleid zijn we een centrale actor, 
maar vaak ook facilitator in plaats van (alleen) regisseur. 
 
De trend in Helmond is dat de (politie)cijfers in de afgelopen jaren een positieve lijn laten zien. Over de 
hele linie neemt het aantal geregistreerde misdrijven af. Tijdens de presentatie van de cijfers in het 
voorjaar van 2017 (na het najaar van 2016 het tweede evaluatiemoment) is aangetoond dat we een 
sterkere daling hebben ingezet dan vergelijkbare steden, en ook dan omliggende gemeenten in Brabant. 
Helmond is – in positieve zin – gedaald op de AD Misdaadmeter, en van de 11e plaats over 2015 gestegen 
naar de 22e plaats over 2016 (publicatie in mei 2017). Enerzijds beseffen we ons dat we nog veel terrein te 
winnen hebben. Elke woninginbraak en elke overval is er een te veel, elk delict raakt aan de persoonlijke 
levenssfeer van onze inwoners. Daarnaast voelt circa 1 op de 5 inwoners zich wel eens onveilig in de eigen 
buurt. In 2016 bedroeg dit aantal 19% (Veiligheidsmonitor 2016). Tegelijkertijd is ook realisme belangrijk. 
Het terugdringen van criminaliteit is en blijft een belangrijk streven, maar hoe sneller het aantal high 
impact crimes daalt, hoe groter de kans dat het ‘hoogtepunt’ in zicht komt. Binnen sommige delicten is 
het evenaren van de in 2016 bereikte positie daarom al een prestatie die ons tevreden stelt. 
 
Dit neemt niet weg dat we verder kijken. Vol ambitie en drive, en overtuigd van het feit dat Helmond nog 
vele slagen te maken heeft. Aangezien ook de criminelen zich doorontwikkelen en ze nieuwe 
technologische middelen gebruiken bij hun activiteiten (denk aan het groeiende aandeel van cybercrime 
in de misdaadcijfers), moet ook de overheid een tandje bijschakelen. Door innovatief te zijn. Door nog 
beter informatie te delen met en tussen partners. Die gedachte staat in Helmond centraal in de doorkijk 
naar de toekomst. In deze evaluatie worden de resultaten over de eerste negen maanden van 2017 
gepresenteerd. Maar de komende maanden zal een nieuw Masterplan Veiligheid worden opgesteld dat 
moet gelden voor de jaren 2019 t/m 2022, en dat de basis vormt voor het veiligheidsbeleid in Helmond. 
Aangezien we overtuigd zijn van het belang en de waarde van ons netwerk, zal dit beleid samen met al 
onze partners worden opgesteld. 
 
 

2. Hoe staat de stad ervoor? 
 
Hieronder staat weergegeven hoe de criminaliteitscijfers in Helmond zich hebben ontwikkeld, ten 
opzichte van a) 2012 (vijf jaar geleden) en b) 2016 (een jaar geleden). Daarbij geldt dat in alle jaren 
waarmee is vergeleken de cijfers over de eerste negen maanden van het jaar zijn gehanteerd. 
 

Criminaliteitscijfers gemeente Helmond (t/m 
september 2017) 

Absoluut  
(jan-sep 2017) 

2017 t.o.v. 2016 
(1 jaar verschil) 

2017 t.o.v. 2012 
(5 jaar verschil) 

Totaal aantal misdrijven 3.438 -13% -27% 

Woninginbraken 279 -1% -18% 

Openlijk geweld 28 +47% -36% 

Vernielingen 447 +3% -35% 

Fietsendiefstallen 489 -36% -29% 

Inbraken/diefstallen bedrijven/instellingen 124 +14% -21% 

Zedenmisdrijven 50 +2% -9% 

Bedreigingen 209 -7% -13% 



 
 

Mishandeling 247 -11% -31% 

Diefstallen van motorvoertuigen 48 -16% -2% 

Diefstallen brom- en snorfietsen 53 -18% +13% 

Diefstallen uit/vanaf motorvoertuigen 236 -13% -49% 

Winkeldiefstallen 211 -9% +12% 

Inbraak uit schuur of garagebox 107 -14% -18% 

Straatroven 4 -79% -90% 

Overvallen 8 +100% +33% 

Zakkenrollerij 57 +19% -59% 

 
Concluderend op basis van de cijfers: 
Met het Aanvalsplan Veiligheid is primair ingezet om het aantal High Impact Crimes te laten dalen. Dit zijn 
de delicten die inwoners of ondernemers het hardst raken en waar we, om de leefbaarheid in de stad te 
laten stijgen, het hardst op in willen zetten.  
 
Op basis van de cijfers kunnen we de volgende zaken concluderen: 

 Het aantal geweldsdelicten in totaal laat een lichte daling laat zien. Het aantal incidenten waarbij 
sprake is van Openlijk Geweld is ten opzichte van 2016 gestegen, maar hierbij moet worden 
aangetekend dat het hier in absolute zin lage aantallen betreft. Daar tegenover staat dat het 
aantal bedreigingen en mishandelingen ten opzichte van 2016 is gedaald. Alles bij elkaar opgeteld 
is sprake van een daling van 7% (520 in 2016 tegenover 484 in 2017). 

 Het aantal woninginbraken is, na de extreme daling die in 2016 is geresulteerd (-28%), in de 
eerste negen maanden van 2017 min of meer gelijk gebleven. Het aantal is ten opzichte van 2016 
met 1% gedaald, waarmee de ingeslagen lijn wordt geconsolideerd. 

 Het aantal straatroven, in het bijzonder op het Sjef de Kimpepad in Helmond, lag in 2016 hoog en 
was één van de primaire redenen om een Aanvalsplan Veiligheid op te stellen. We zien dat in 
2017 het aantal straatroven ten opzichte van 2016 flink is gedaald en dat de ingezette dalende 
lijn daarmee wordt voortgezet. 

 In de categorie delicten met een beperktere impact is zichtbaar dat er in Helmond vaker 
zakkenrollerij plaatsvindt en dat ook het aantal vernielingen ietwat toeneemt. 

 Vooral op preventieve wijze wordt ingezet op het doen dalen van het aantal fietsendiefstallen. Na 
een stijging in 2016 t.o.v. 2015 (+4%) lijken de nieuwe maatregelen nu effect te sorteren. 

 Het aantal zedendelicten springt in het oog. Net als tijdens eerdere evaluatiemomenten verdient 
ook dit echter de toelichting dat dit komt door een andere wijze van registreren. Bovendien 
wordt meer aandacht besteed aan het belang van melden, waardoor de aangiftebereidheid én 
het aantal is gestegen. Na een stijging van 7% in 2016 (t.o.v. 2015) neemt dit aantal ook nu toe. 

 Het aantal diefstallen en inbraken bij bedrijven neemt toe. Ook zien we een hoger aantal 
overvallen. Dit geeft aanleiding voor meer informatieavonden voor bedrijven, om bij hen het 
bewustzijn te vergroten hoe zich te kunnen beschermen tegen dergelijke criminaliteit. 

 
 

3. Wat hebben we gedaan? 
 
Naar aanleiding van de cijfers, de beelden en gevoelens van inwoners en gesprekken met onze partners, is 
in het voorjaar van 2016 een concreet plan met vijf speerpunten gepresenteerd. Via de realisatie van deze 
speerpunten werd beoogd het aantal High Impact Crimes te doen afnemen, en zodoende ook het 
veiligheidsgevoel in Helmond te vergroten. Hieronder staat per speerpunt vermeld wat in de eerste negen 
maanden, vanuit het Aanvalsplan Veiligheid, is gedaan. 
 

1. “Buurtpreventie in heel Helmond” 
We zijn ervan overtuigd dat veel vormen van criminaliteit kunnen worden voorkomen, en dat de 
leefbaarheid in wijken omhoog gaat, wanneer inwoners zich er zelf verantwoordelijk voor voelen. 
Preventie gaat daarbij voor ons nog altijd voor repressie. Vanuit deze gedachte is met de 



 
 

invoering van het Aanvalsplan Veiligheid meer aandacht besteed aan buurtpreventie in de 
gemeente Helmond. Er is veel energie geschonken aan een goede onderlinge uitwisseling van 
kennis en ervaringen tussen teams en we hebben onszelf een ambitieus doel gesteld met 
betrekking tot het aantal teams. Daarbij hebben we de volgende concrete acties uitgevoerd:  

 

 Veel intensiever dan voorheen ondersteunen we nieuwe vormen van buurtpreventie, zoals het 
aantal WhatsApp-preventiegroepen. We zijn ervan overtuigd dat door gebruik te maken van 
nieuwe (technologische) middelen buurtpreventie in onze stad zich blijft door ontwikkelen. Om 
deze ontwikkeling verder te bevorderen en drempels te verlagen is naast de 
buurtpreventiewebsite ook de WhatsApp-preventietool op deze site vernieuwd en uitgebreid, 
zodat het voor inwoners makkelijker wordt zich hierbij aan te sluiten. 

 Het aantal buurtpreventieteams over de hele stad laat een duidelijke stijging zien. Dit geldt ook 
voor het aantal (geregistreerde) WhatsApp-preventiegroepen. 

- Het aantal buurtpreventieteams is sinds maart 2017 verder gestegen, van 33 naar 38.  

- Op dit moment zijn naast deze 38 teams ook nog eens 8 teams in oprichting, waarmee we 
nog altijd streven naar een totaal aantal van 50 actieve teams, eind december 2017.  

- Het aantal WhatsApp-preventiegroepen dat actief is in Helmond heeft zich doorontwikkeld 
naar 92 (geregistreerde) groepen.  

- In Dierdonk is sprake van een ‘wijkdekkend’ netwerk van WhatsApp-preventiegroepen die 
met elkaar in verbinding staan. Een dergelijk netwerk wordt momenteel ook in Brandevoort 
gerealiseerd. Andere wijken krijgen ondersteuning van de gemeente en veiligheidspartners 
indien daar vanuit de wijk behoefte aan is, omdat we ons ervan bewust zijn dat sociale 
cohesie in sommige wijken nog minder vanzelfsprekend is. 

- In de week van 30 oktober t/m 5 november 2017 is voor de tweede keer de Helmondse 
Buurtpreventieweek georganiseerd. Dit initiatief wordt jaarlijks herhaald, waarbij het 
vergroten van de bekendheid én het belang van buurtpreventie centraal staan. 

- Door middel van de zogeheten clusteroverleggen worden teams met elkaar in verbinding 
gebracht waarbij men ervaringen, tips e.d. uit kan wisselen. Elkaar ondersteunen en 
versterken is daarbij het credo. Het gaat jaarlijks om zes clusteroverleggen. Op verzoek van 
buurtpreventieteams kunnen er tussentijdse clusteroverleggen georganiseerd worden. In 
2017 hebben er twee (extra) tussentijdse clusteroverleggen plaatsgevonden.  

 

 
  Actieve buurtpreventieteams in Helmond. 

 
 
 
 
 
 



 
 

2. “Meer preventie, minder woninginbraken” 
Vanuit de overtuiging dat een inbraak in je woning een sterke inbreuk doet op de persoonlijke 
levenssfeer en privacy, en daarmee bij uitstek een High Impact Crime is, is in 2016 sterk ingezet 
op het tegengaan van het aantal woninginbraken. In de loop van 2017 zijn er meer aanvullende 
acties uitgevoerd. Daarbij is eens te meer aangetoond dat preventie en repressie hand in hand 
gaan.  
 

 Slachtoffergericht:  
- De BuurtTent is tussen 1 januari 2017 en 1 oktober 2017 in totaal 13 keer ingezet. De inzet is 

bepaald door de behoefte; informatie over kwetsbare wijken is leidend geweest. 
- Er is een vernieuwde besmettingsbrief uitgebracht, verspreid wordt in een gebied rondom 

een woning waar ingebroken is. In deze brief worden buurtbewoners alert gemaakt op het 
risico van een inbraak, en wordt hen preventietips aangereikt. 

- Buurtpreventieteams hebben in samenwerking met politie en/of Stadswacht diverse witte 
voetenacties uitgevoerd waarbij witte voetjes worden neergelegd op plaatsen waar het risico 
op een inbraak groot is (bijvoorbeeld wanneer openstaande ramen of deuren worden 
aangetroffen). 

- In 2017 zijn we gestart met het organiseren van ‘veiligheidsavonden’ waarbij 
inbraakpreventie centraal staat. Waar mogelijk neemt een gecertificeerd 
politiekeurmerkbedrijf deel aan deze avonden en worden er woningscans aangeboden aan 
bewoners waar in grote getale gebruik van wordt gemaakt.  

- In juni 2017 hebben bewoners van de Ameideflat voorlichting ontvangen met betrekking tot 
overval- en inbraakpreventie waarbij we aangehaakt zijn bij een Rotterdamse campagne. 
Daarbij hebben alle bewoners de mogelijkheid gekregen hun intercominstallatie te (laten) 
voorzien van een ludieke sticker zodat ze blijvend gewezen worden op het belang van een 
consequent ‘deurbeleid’. 

 
 

 Domeingerichte aanpak:  
- In wijken en buurten die vanuit de real-time cijfers extra kwetsbaar blijken te zijn, is extra 

geïnvesteerd. Dit gebeurt door vanuit woningbouwcorporaties, SSH, buurtpreventieteams en 
politie extra aandacht te geven, zowel in preventie (bijeenkomsten, betere sloten) als 
repressie (extra surveillance door de politie). 

- De door de gemeente aangeschafte mobiele alarmsystemen (zogeheten mobeye-systemen) 
worden vanaf november 2017 ingezet in woningen. In de beginperiode zal het merendeel van 
de systemen ingezet worden in de Annawijk. Daarna volgt een uitrol naar (ook) andere delen 
in de stad. 

- De gemeente heeft in samenwerking met de politie innovatieve inbraakdetectiemiddelen 
aangekocht die worden ingezet door de politie in de strijd tegen inbraken en heling. Vanuit 
de politie wordt deze innovatieve slag als essentieel beschouwd om de duidelijk betere cijfers 
op het vlak van woninginbraken ook te kunnen consolideren. 



 
 

 Dadergerichte aanpak:  
- In 2016 is vanuit de politie actief gestart met een dadergerichte aanpak. Concreet betekent 

dit dat de belangrijkste veelplegers door de politie zeer nauw geschaduwd worden en dat 
alles op alles wordt gezet het deze daders onmogelijk te maken opnieuw een woninginbraak 
te plegen. Daarbij worden personen die men in het vizier heeft voor de keuze gesteld continu 
op de huid te worden gezeten of een andere weg in te slaan en zo nodig hulp te krijgen. Zij 
die (blijven) inbreken, zijn sneller in beeld en worden sneller opgepakt, waardoor de kans op 
nieuwe inbraken door deze daders snel daalt. Deze aanpak is op meerdere verdachten 
uitgevoerd, en heeft expliciet succes gehad. Vandaar dat deze aanpak op nadrukkelijk 
verzoek vanuit de gemeente ook in 2017 is doorgezet. 

 
3. “Lik-op-stuk beleid” 

Steeds duidelijker wordt zichtbaar dat de ondermijnende criminaliteit vat probeert te krijgen op 
de bovenwereld, en dat een gecoördineerde overheidsaanpak essentieel is om deze tendens 
tegen te gaan. Hier zetten we vol op in. Enerzijds Brabant-breed, als actief deelnemer binnen de 
Taskforce Brabant-Zeeland, anderzijds binnen de Peel via de afgestemde aanpak in het PIT, maar 
ook in Helmond zelf. Daarbij hebben we de volgende concrete acties uitgevoerd: 
- Op 1 juli 2017 is de Wet aanpak woonoverlast in werking getreden.  In dezelfde maand is de 

bevoegdheid opgenomen in de APV zodat de wet lokaal toegepast kan worden. Tot en met 
september 2017 heeft de burgemeester nog geen gebruik gemaakt van de mogelijkheden die 
deze wet biedt, te meer daar proportionaliteit hiervoor essentieel is. Wel zijn in de eerste 
negen maanden van 2017 drie straatverboden uitgevaardigd. Twee keer gebeurde dit in het 
kader van de overlast in de Haaglaan, één keer na een burenruzie elders in de stad. 

- In navolging op bovenstaande is het van belang te melden dat juist het voorkomen dan wel 
het vroegtijdig oplossen van conflicten prioriteit heeft. Om die reden is er een netwerk van 
getrainde buurtbemiddelaars actief in Helmond die proberen partijen weer met elkaar in 
gesprek te brengen zodat er samen een oplossing gezocht kan worden.  

- In de aanpak van drugshandel is een groot aantal panden te identificeren die in deze handel 
een sleutelrol vervullen. Zowel gebruik als handel vindt plaats in en vanuit specifieke panden, 
verspreid over onze stad. Om de handel in harddrugs, alsmede de overlast van het gebruik 
ervan, lokaal terug te dringen, heeft er sinds het begin van dit jaar vanuit politie en gemeente 
een intensivering plaatsgevonden. Tenminste een keer per maand wordt er (bovenop de 
reguliere inzet) een pand bezocht waarvan sterke vermoedens bestaan dat het een rol speelt 
in drugshandel. Deze aanpak is succesvol.  

- Sinds oktober 2016 beschikt de gemeente Helmond over de mogelijkheid om een BIBOB-
toets uit te voeren bij een grond- of vastgoedtransactie. Hiermee verwachten we te kunnen 
voorkomen dat we als gemeente zaken doen met malafide partijen.  

- Het Peelland Interventie Team heeft in de eerste negen maanden van 2017 tien acties 
uitgevoerd in de gemeente Helmond. Daarbij zijn 23 ‘complexe casussen’ afgerond. Concreet 
betekent dit dat onderzoeken en acties waar vervolgacties uit voortkwamen de afgelopen 
maanden zijn afgesloten. 

- Cijfermatig heeft het lik-op-stukbeleid in 2017 (t/m september) de volgende concrete acties 
bewerkstelligd:  
o 5 panden zijn voor de duur van 3 maanden gesloten 
o 4 panden zijn voor de duur van 4 maanden gesloten  
o 4 panden zijn voor de duur van 6 maanden gesloten  
o 26 kwekerijen zijn opgerold, met een totaal van7273 planten 
o Het wederrechtelijk verkregen voordeel bedraagt € 1.244.377,-  

 
4. “Inzet camera’s zo flexibel mogelijk” 

Cameratoezicht is één van de manieren om de openbare orde en veiligheid om een bepaalde plek 
te herstellen. De afgelopen maanden is deze maatregel overwogen bij situaties waar sprake was 
van overlast, maar in samenspraak met de politie is voor een andere, effectievere aanpak 
gekozen. Dit geldt niet voor de situatie in de Haaglaan, waar afgelopen zomer overlast is ervaren. 



 
 

In het kader van een bredere aanpak vindt er op deze locatie sinds juni cameratoezicht plaats. 
Daarbij is voor het eerst gebruik gemaakt van een zogenaamde flexibele camera, waarvan wel het 
gebied maar niet de exacte locatie bekend is gemaakt.  

 
5. “Meer aandacht voor jeugd en hun problematiek” 

Als we de veiligheid niet alleen op korte maar ook op langere termijn willen borgen, moeten we 
voldoende oog hebben voor de positie van jongeren. We moeten nu investeren, om daar in de 
toekomst van te profiteren. Ook daarbij gaan preventie en repressie hand in hand, terwijl het 
vergroten van bewustzijn onder jongeren en hun ouders tevens een belangrijk aandachtspunt is.  
Daarbij hebben we de volgende concrete acties uitgevoerd:  
- Er is een veiligheidsoverleg tot stand gekomen, waarbij naast de burgemeester, de 

wethouder Onderwijs en de politie ook de directeuren van grote Helmondse scholen 
aanschuiven. Hier staat de problematiek van loverboys, criminaliteit op scholen en pesten 
centraal. Over deze thematiek is de gemeenteraad in oktober via een Raadsinformatiebrief 
geïnformeerd. De uitkomsten van dit overleg worden door vertaald naar concrete acties en 
campagnes binnen de betrokken scholen. 

- Het programma ‘Integrale Preventie Risicojeugd’ kan worden beschouwd als een succes. In 
totaal zijn in dit traject in 2017 (tot en met september) acht gezinnen gemonitord, in nauwe 
samenwerking met hun ouders en scholen. Het betreft hier kinderen in de leeftijd tussen 12 
en 18 jaar. Een eerste evaluatie wijst uit dat de aanpak effect heeft en tot positieve 
ontwikkelingen leidt:  
o Bij 4 van deze gezinnen worden nog steeds interventies uitgevoerd, maar zijn de 

resultaten positief; 
o Bij 3 van deze gezinnen zijn goede resultaten bereikt, en zijn/komen de kinderen niet 

meer in beeld bij de politie;  
o Bij 1 gezin is de situatie nog altijd problematisch. Hierbij is de Jeugdbescherming 

betrokken.  
 

 
4. Vooruitblik naar 2018 

 
Helmond heeft de afgelopen jaren enorm veel werk gemaakt van het bevorderen van veiligheid vanuit de 
gedachte dat een leefbare stad ook een veilige stad is. Het stemt tevreden dat dit terug te zien is in de 
cijfers. De inzet wordt beloond, maar tegelijkertijd moet de ingezette lijn ook richting de toekomst 
worden voortgezet. Belangrijke ontwikkelingen in 2018 zijn in elk geval de verdere versterking van de 
informatiepositie en de ontwikkeling van het Masterplan Integrale Veiligheid 2019-2022. 
 
Versterking informatiepositie 
Cijfermatig hebben we in de afgelopen periode een goede slag geslagen. En toch, ons echte doel ligt op de 
langere termijn. Juist daarom is het belangrijk meer inzicht te krijgen in de wortels van de criminaliteit in 
onze stad. Daarbij kijken we naar het verleden van criminelen en naar hun activiteiten buiten het 
criminele circuit. Ook werken we aan een robuuste koppeling van informatie van organisaties en 
professionals zodat we nog beter inzichtelijk te krijgen waar onze aandacht naar toe moet gaan en zijn we 
nog effectiever in onze aanpak van criminaliteit.  
 
Vanaf maart 2017 zijn de volgende 3 ontwikkelingen in gemeente Helmond ingezet: 

 De ontwikkeling van het Veiligheidsinformatieknooppunt (VIK) in samenwerking met VNG KING. 
Helmond is hierin één van de voorlopers, zowel in Noord-Brabant als in Nederland.  Kern van 
deze ontwikkeling is dat partners informatie beter met elkaar kunnen delen, en zo in hun aanpak 
kunnen profiteren van de informatiepositie van partijen uit het netwerk. 

 De City Deal “Zicht op ondermijning” (samen met de andere B5 gemeenten). Deze deal behelst 
een versterking en verbetering van de preventieve aanpak van ondermijnende criminaliteit door 
gebruik te maken van nieuwe methoden van data-analyse. In september 2017 is gestart met de 
realisatie, 2018 wordt benut voor de verdere doorontwikkeling. 



 
 

 De ontwikkeling van de “Urban Crime Room” is een nieuw initiatief georganiseerd door de B5-
gemeenten, onder supervisie van gemeente Tilburg. De Urban Crime Room is een real-time Data 
Center van waaruit operationele acties worden gecoördineerd. Hiermee kan veel intensiever, 
sneller en daarmee efficiënter gebruik worden gemaakt van de veelheid aan big data. Vooral in 
de opsporing levert dit zichtbare resultaten op. Begin 2018 zal de gemeenteraad worden 
meegenomen in deze ontwikkeling. 

 

 
 
Deze drie initiatieven hebben als resultaat dat het Informatie Knooppunt van de gemeente Helmond een 
verdere doorontwikkeling. Parallel aan de ontwikkelingen die het Peelland Interventie Team sinds eind 
2016 doormaakt, proberen we ook de Peelgemeenten aan te laten sluiten bij onze stappen op het gebied 
van informatieuitwisseling. 
 
Masterplan Integrale Veiligheid Helmond 2019-2022 
Vanaf november 2017 wordt gestart met de ontwikkeling van het Masterplan Integrale Veiligheid 
Helmond 2019-2022. Dit plan zal ontwikkeld worden op interactieve wijze met interne en externe 
veiligheidspartners (waaronder onze inwoners) en geeft op hoofdlijnen richting aan het veiligheidsbeleid 
van de gemeente Helmond voor de komende jaren. Naast ontwikkelingen in de objectieve veiligheid, zal 
tijdens deze avonden ook worden ingezoomd op het veiligheidsgevoel. Omdat we graag gebruik maken 
van technologische vooruitgang, kiezen we er ook voor hierbij met innovatieve partners zoals Brainport, 
DITSS (Dutch Institute for Safety and Security) en JADS (Jheronimus Academy of Data Science) te spreken.  
Voordat de inhoudelijke ontwikkeling van het masterplan kan starten, is het van belang eerst de 
voorlopige prioriteiten te benoemen. Daarom is er gestart gemaakt met het uitvoeren van een 
veiligheidsanalyse. Deze veiligheidsanalyse zal in de essentie gevormd worden door de volgende bronnen: 

 Objectieve cijferinformatie van politie en andere veiligheidspartners. 

 Subjectieve veiligheidsinformatie uit de Veiligheidsmonitor 2016 en 2017. 

 Nieuwe ontwikkelingen op het terrein van integrale veiligheid. 

 Input voortkomend uit veiligheidsbijeenkomsten met inwoners, bedrijven en (overige) interne en 
externe veiligheidsactoren. 

 
Op basis van de genoemde veiligheidsanalyse worden concept veiligheidsprioriteiten benoemd. Deze 
prioriteiten worden in januari 2018 voorgelegd aan de gemeenteraad. De conceptversie van het 
Masterplan Integrale Veiligheid Helmond 2019-2022 zal na de gemeenteraadsverkiezingen voorgelegd 
worden aan de leden van de nieuwe gemeenteraad. Daarnaast zal het thema, net als andere inhoudelijke 
thema’s die voortkomen uit de huidige coalitie, worden toegevoegd aan het overdrachtsdocument 
richting het nieuwe, nog te vormen college van B&W. 
 
 



 
 

 
 
 
 

5. Afsluitend 
 
De cijfers over de eerste negen maanden van 2017 stemmen ons over de gehele linie gezien tevreden. De 
gedachte dat veiligheid iets van ons allemaal is komt steeds meer tot uiting. Dat zien we onder andere 
terug in de groei van het aantal buurtpreventieteams en WhatsApp-preventiegroepen maar ook in de 
groeiende bereidheid van tal van andere partijen om samen met ons ‘op te trekken’ in het streven naar 
een veilig(er) Helmond. De objectieve veiligheidscijfers geven een goed beeld van de actuele 
veiligheidssituatie in de stad. Het groeiende gemeenschappelijke verantwoordelijkheidsgevoel laat daar 
bovenop zien dat we de goede richting ingaan en biedt perspectief voor de (nabije) toekomst. 
 
Deze positieve trend zullen we vast moeten houden. Immers, de relatief goede cijfers over 2016 en de 
eerste 9 maanden van 2017 mogen ons het zicht niet ontnemen op de problematiek die er nog altijd is. 
Onze aandacht en inzet voor een veiliger Helmond zal niet verminderen. Iedere inwoner die slachtoffer 
wordt van een misdrijf is er een te veel en vertegenwoordigt een groter leed dan een cijfer kan laten zien. 
Elke beweging waarbij de onderwereld terrein verovert in de bovenwereld is er een te veel. We blijven 
ambitieus, en we blijven ons inzetten. Daarom kunnen we deze derde evaluatie van het Aanvalsplan 
alleen afsluiten met de woorden waarmee deze begon: een leefbare stad is een veilige stad. 


